
 
 
 
 
Job posting:  
 
1 Staff Research Assistant (SRA) position 
15 – 20 hours/week 
Start date: February / March 2024 (as early as possible) 
 
Interreg VI-A Italien-Österreich 2021-2027: Projekt ITAT-11-001 – FOODIS 
CUP B99I23000810007 
 
In order to successfully tackle the challenges posed by climate change and international crises, 
food systems, which are strategically important for the Interreg-programme area Austria - Italy, 
must be made more resilient and sustainable. This is why FOODIS intends to develop the 
capacities to absorb innovation and introduce circular processes in the value chains of the food 
sector. Within the project, a shared cross-border ecosystem will be created between FVG and 
Carinthia (acquiring strategic know-how also from other regions), considering the contiguity of the 
territories and the unique complementarity of existing competences and infrastructures, making 
knowledge, services and opportunities available to enterprises on a cross-border scale. This will 
include the mapping of needs and opportunities, the definition of a cross-border network in the 
field of food and sustainable and proximity logistics, two pilot actions with the development of 
lasting solutions, a sustainability model for the ecosystem and guidelines for policy-makers for 
policies and investments supporting the circular economy. You will work in an international team 
with PhD students and Postdocs (working language English). 
 
Duties: 
- Project management, administrative duties 
- Collaboration with other team members in communication tasks, event organization  
- Market research tasks 
 
Requirements: 
- Excellent spoken and written German 
- Fluent spoken and written English 
 
Desirable additional qualifications: 
- Excellent organizational skills 
- Interest in food systems, circular economy principles 
 
We specifically welcome applicants who: 
- Like to work in a team  
- Are reliable 
- Have the desire and aptitude to acquire new knowledge  
- Think creatively and critically  
 
Salary: 
- Depending on education and previous work experience  
- At least 974,70 € (15 hours/week) - 1.299,60 € (20 hours/week) monthly gross salary 
 
Interested? 
For more information please contact Univ.-Prof. Dr. Christine Vallaster, 
Christine.vallaster@plus.ac.at  
Applications will be accepted until the position is filled. Applicants should submit an English or 
German application, including curriculum vitae, list of publications, a copy of the certificate of 
your highest obtained degree.  
 



 
 
 
 
Wir suchen 1 Forschungsassistent:in 
15 – 20 Stunden / Woche 
Start: Februar / März 2024 (ehestmöglich) 
 
Interreg VI-A Italien-Österreich 2021-2027: Projekt ITAT-11-001 – FOODIS 
CUP B99I23000810007 
 
Um die Herausforderungen des Klimawandels und der internationalen Krisen erfolgreich zu 
meistern, müssen die für den Programmbereich strategisch wichtigen Lebensmittelsysteme 
widerstandsfähiger und nachhaltiger gestaltet werden. Deshalb will FOODIS die Kapazitäten 
entwickeln, um Innovationen zu absorbieren und zirkuläre Prozesse in den Wertschöpfungsketten 
des Lebensmittelsektors einzuführen. Im Rahmen des Projekts wird ein gemeinsames 
grenzüberschreitendes Ökosystem zwischen FVG (Italien) und Kärnten geschaffen (wobei 
strategisches Know-how auch aus anderen Regionen erworben wird), das die Nähe der Gebiete 
und die einzigartige Komplementarität der vorhandenen Kompetenzen und Infrastrukturen 
berücksichtigt und den Unternehmen Wissen, Dienstleistungen und Möglichkeiten auf 
grenzüberschreitender Ebene zur Verfügung stellt. Dazu gehören die Kartierung von Bedürfnissen 
und Möglichkeiten, die Definition eines grenzüberschreitenden Netzwerks im Bereich der 
Lebensmittel- und nachhaltigen Logistik, zwei Pilotaktionen mit der Entwicklung dauerhafter 
Lösungen, ein Nachhaltigkeitsmodell für das Ökosystem und Leitlinien für politische 
Entscheidungsträger für Maßnahmen und Investitionen zur Unterstützung der Kreislaufwirtschaft. 
 
Ihre Zuständigkeiten im Rahmen dieses Forschungsprojektes sind: 
- Projektmanagement, administrative Aufgaben 
- Zusammenarbeit mit anderen Teammitgliedern bei Kommunikationsaufgaben, Veranstaltungs-

organisation  
- Aufgaben in der Marktforschung 
 
Anforderungen: 
- sehr gutes Deutsch in Wort und Schrift 
- sehr gute Englischkenntnisse in Wort und Schrift 
 
Wünschenswerte Zusatzqualifikationen: 
- ausgezeichnete organisatorische Fähigkeiten 
- Interesse an Lebensmittelsystemen, Prinzipien der Kreislaufwirtschaft 
 
Wir begrüßen insbesondere Bewerber:innen, die: 
- gerne im Team arbeiten  
- zuverlässig sind 
- den Wunsch und die Fähigkeit haben, sich neues Wissen anzueignen  
- kreativ und kritisch denken  
 
Gehalt: 
- je nach Ausbildung und Berufserfahrung  
- mindestens 974,70 € (bei 15 Stunden/Woche) - 1.299,60 € (bei 20 Stunden/Woche) 

monatliches Bruttogehalt 
 
Interessiert? 
Für weitere Informationen kontaktieren Sie bitte Univ.-Prof. Dr. Christine Vallaster, 
Christine.vallaster@plus.ac.at  
Bewerbungen werden so lange entgegengenommen, bis die Stelle besetzt ist. Bewerbungen sind 
in deutscher oder englischer Sprache einzureichen und sollten einen Lebenslauf, eine Publika-
tionsliste und eine Kopie des Zeugnisses über den höchsten Ausbildungsabschluss enthalten. 


